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STEVE STUART, 12022 East Broadway, -Whittier, Cali- 
fophia, was reinterviewed and advised as follows concerning 
an individual with whom he shot pool at the Golden Garter Bar, 
Alhambra, California, on one occasion in May, 1968:

When he observed a picture of SIRM SIRHAN on a 
news telecast shortly after Senator ROBERT F. KEMEDY was shot, 
he thought SIRHAN resembled someone he had seen. On the same 
day» shortly after he observed the telecast, one of the 
MARTIGANI brothers (he is unable to recall which brother) 
phoned him to tell him that SIRHAN had been in their bar, the 
Golden Garter.

STUART later observed a photograph of SIRHAN SIRHAN 
in a newspaper. At that time, which was after one of the 
MARTIGANI brothers called him, he believed that SIRHAN SIRHAN 
may have been the individual with whom he shot pool at the 
Golden Garter Bar. After thinking about this matter and the 
statement made by the MARTIGANI brother that SIRHAN SIRHAN 
had been in the bar, STUART says that the individual with whom 
he shot pool resembled SIRHAN SIRHAN in appearance. He said he 
only saw that individual in the bar once. At that time the 
man was alone and during the game of pool they had very 
little conversation.

STUART stated he normally frequented the bar after 
6:00 p.m. After observing a photograph of ROBERT ANDRESE, 
he said he could not recall having seen ANDRESE in the Golden 
Garter Bar or at another location.

He said in his opinion this matter concerning the 
possibility that SIRHAN SIRHAN had been in the Golden Garter 
Bar was "created by the MARTIGANI brothers who desire attention?" 
also that the "MARTIGANI brothers are pathological liars."

STUART said he had no factual information concerning 
SIRM SIRHAN or any associates at the Golden Garter Bar, :
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FAWZI ZEDAN, 555 Tainaric Drive, Pasadena, 
furnished the following information:

He arrived in the United States from his native 
Syria on December 5? 1963? at the port of New York under a 
student visa. He immediately journeyed to California and 
enrolled at Pasadena City College (PCC) for the Spring 
semester of 1964.

During the Fall semester of 1964, he met SIRHAN 
SIRHAN, a fellow PCC student, in the school cafeteria where 
Arab students frequently congregated. He described his 
relationship with SIRHAN as a casual acquaintanceship., which 
was limited solely to the PCC campus or Bob1s Coffee Shop 
which neighbors the PCC campus.

ZEDAN believes SIRHAN SIRHAN left PCC about 
February 1965, however, SIRHAN would frequently drop by the 
school cafeteria to pass the time of day with Arab students. 
On those occasions when ZEDAN observed SIRHAN entering or 
leaving the cafeteria, SIRHAN was always alone, and ZEDAN 
did not believe that SIRHAN ever visited the cafeteria to 
see any particular person.

ZEDAN last saw SIRHAN SIRHAN approximately five 
days before the assassination of Senator ROBERT F. KENNEDY, 
SIRHAN came into Bob’s Coffee Shop while ZETAN was waiting 
to be seated, and they engaged in a brief conversation. 
SIRHAN kidded ZEDAN about still being a student at PCC after 
five years, and ZEDAN explained that he had graduated but 
still liked to spend his spare time at Bob’s. SIRHAN, who 
was alone, appeared calm and relaxed to ZEDAN but declined 
ZEDAN’s invitation to coffee and left the restaurant.

ZEDAN reiterated that his friendship with SIRHAN 
SIRHAN was very casual and based largely on the fact they 
were of a common ethnic background. On only one occasion 
did they ever discuss any subject that was not of a light
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nature. Approximately five months after the Arah-Israeli 
conflict of 1967, STRHAN approached ZEDAN in Bob’s Restaurant 
and stated, "Well, they lost." Not having seen SIRHAN 
since prior to the conflict, ZEDAN did not understand SIRHAN’s 
comment, and he asked SIRHAN what he meant. SIRHAN explained, 
"Back home." ZEDAN then understood SIRHAN to be referring 
to the conflict but did not comment, except to answer, 
"Yes." In ZEDAN’s opinion, although SIRHAN was smiling, 
the tone of his (SIRHAN’s) voice was bitter, but the 
conversation ended then, as SIRHAN left the restaurant.
Again SIRHAN SIRHAN was alone.

ZEDAN concluded that he was not aware of any close 
friends or acquaintances SIRHAN SIRHAN might have had. 
SIRHAN was not a member of the Pasadena Chapter of the 
Organization of Arab Students (OAS), and SIRHAN did not 
attend any of the functions sponsored by the OAS.
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FAWAZ H. ZEDAN^ 820 Orange Grove Place., South 
Pasadena, furnished the following information:.

He is the chairman of the Pasadena Chapter of the 
Organization of Arab Students (OAS). This chapter is 
described by ZEDAN as predominantly a social group and is 
composed largely of Arab graduates;of Pasadena City College. 
However, this chapter is not officially recognized or 
affiliated with Pasadena City College.

ZEDAN stated this chapter does not maintain a 
mailing list and held only three meetings last year. At these 
meetings, which were held at Pasadena restaurants, the main 
activities were of a social nature and a formal agenda was not 
followed.

ZEDAN disclaimed any knowledge of SIRHAN SIRHAN and 
stated that SIRHAN SIRHAN was not a member of the Pasadena 
Chapter of the OAS. Nor did SIRHAN SIRHAN ever attend any 
meeting of the Pasadena OAS.

ZEDAN does believe, however, that his brother, 
FAWZI ZEDAN, was acquainted with SIRHAN SIRHAN as they were 
fellow students at Pasadena City College. FAWAZ ZEDAN could 
not describe the extent of his brother’s relationship with 
SIRHAN SIRHAN.
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BASSAM F. HOUALLA, 329 North Chapel Street, 
Alhambra, California, furnished the following^-information:

He is the Chairman of the Organization of Arab Students 
(®S), California State College at Los Angeles Chapter„ 
Immediately after the shooting of Senator ROBERT F. KENNEDY, 
he conducted a check of his organization’s records to determine 
if SIRHAN STRHAN had ever been affiliated with that organizatione 
This check did not reflect that STRHAN SIRHAN had ever been 
a member or that SIRHAN SIRHAN had ever been on the organization's 
mailing list.

HOUALLA also contacted FAWAZ ZAIDAN, spokesman for 
the OAS, Pasadena City College Chapter, and ZAIDAN related 
that SIRHAN SIRHAN was not a member of the Pasadena Chapter 
nor was SIRHAN SIRHAN on the Pasadena Chapter’s mailing list, 
ZAIDAN also related that SIRHAN was unknown to the membership 
of the Pasadena City College Chapter. HOUALLA explained that 
the OAS Chapter at Pasadena City College is an informal 
organization comprised of students attending night classes 
at the college.

According to HOUALLA, the National Headquarters of 
the OAS, 2929 Broadway, New York, New York, issued a memorandum 
to all OAS Chapters shortly after the shooting of Senator 
KENNEDY, advising that SIRHAN SIRHAN was in-no way associated 
with OAS. M. SAFOUH AL-AKHRASS, 911-9th Street, Albany, 
California, Apartment 57^ is the area representative of the 
National Headquarters of OAS and he, too, shortly after the 
assassination of Senator KENNEDY, disclaimed any association 
of SIRHAN SIRHAN and the OAS.
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PAUL KHOURY, 175 North Sierra Bonita Avenue, 
Pasadena, was reinterviewed by SA JOHN M. CALLAGHAN regarding 
a study of mysticism with SIRHAN SIRHAN. He provided the 
following information:

■ He stated that at no time was he ever involved in 
a study of mysticism with SIRHAN SIRHAN.

KHOURY reiterated that he had only met with SIRHAN 
SIRHAN on three occasions and that each of these meetings 
was extremely brief and consisted of little more than saying 
’’hello".

He could not provide any information regarding a 
person named PAUL who allegedly studied mysticism at one time 
with SIRHAN SIRHAN.

On

by
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RAYMOND MEW, age 27, 10771 Magnolia Avenue, Anaheim., 
California., furnished the following information:

He is the son of SANG MEW., the owner of Sang’s Inn..*. 
Pasadena., California, and he was employed by his father at 
the restaurant from 1955 through 1963. He also attended Pasadena 
City College (PCC) during 1959^ i960, and 1961. .

While a student at PCC,, RAYMOND MEW never met SIRHAN 
SIRHAN, and to his knowledge., SIRHAN SIRHAN never visited his 
father's restaurant on Colorado Boulevard. .

He does not believe that either of his brothers, 
VICTOR or DOUGLAS, are acquainted with SIRHAN SIRHAN.
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SANG MEW., 320 South Michigan Avenue, South Pasadena, 
California, furnished the following information:

He is the owner and operator of Sang’s Inn, Colorado 
Boulevard, Pasadena. He is not acquainted with SIRHAN SIRHAN, 
and to his knowledge SIRHAN SIRHAN never visited the restaurant 
he operates. .

To Mr, MEW’s knowledge, none of his sons, RAYMOND, 
VICTOR, or' DOUGLAS, were acquainted with SIRHAN SIRHAN.
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VICTOR MEW, age 23, 320 South Michigan Avenue, 
Pasadena,. California, furnished the following information:

He is the son of Mr. SANG MEW, the owner and operator 
of SANG's Inn, Colorado Boulevard, Pasadena, and he worked in 
the restaurant for his father from the age of eleven through 
twenty-one. He'was attending Pasadena City College during. 
1961 - 1962.,

VICTOR MEW stated that he is not acquainted witn 
SIRHAN SIRHAN and during his many years at the restaurant and' 
his two years at Pasadena City College he never met SIRHAN 
SIRHAN, To his knowledge, neither of his brothers, RAYMOND, 
age 27, or DOUGLAS, age 21, had ever met SIRHAN SIRHAN or 
brought SIRHAN SIRHAN to SANG;'s Inn. • ■
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TIMOTHY MC INTIRE, 648 North Wilson Street, 
Pasadena,, furnished the following information:

He first met SIRHAN SIRHAN approximately seven 
or eight years ago when they both attended the First Baptist 
Church on Marengo Street in Pasadena. At that time, both 
MC INTIRE and SIRHAN were of high school age, and their 
activities together were limited to meeting at church or 
church functions.

MC INTIRE has not seen or talked with SIRHAN SIRHAN 
in over four years, and he could not provide the names of 
any friends or acquaintances SIRHAN SIRHAN might have had.
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SAUL LECLAIR, 6723 Salter Avenue, Arcadia, 
California, furnished the following information:

He has been residing in California since May 19, 
1961, when he entered this country on a student visa to _ 
study at Pasadena City College (PCC). It was at PCC sometime 
during 1963 that he first met SIRHAN SIRHAN, who was a fellow 
student. From their first meeting in 19^3 until 1966 when 
LECLAIR finished at PCC, LECLAIR would often meet and talk 
with SIRHAN SIRHAN at the PCC cafeteria or occasionally at 
a coffee shop or restaurant neighboring the PCC campus. LECLAIR 
never visited SIRHAN's home, however, and their activities 
together were limited to the PCC campus.

LECLAIR described SIRHAN SIRHAN as a quiet person 
who displayed extremely good manners and who dressed very 
nicely. According to LECLAIR, SIRHAN SIRHAN was popular with 
other* students of both sexes and LECLAIR believes SIRHAN 
dated frequently although he could not recall the names of 
any girls SIRHAN might have dated. LECLAIR could not recall 
the name of an oriental student at PCC who appeared,to LECLAIR, 
to be a close friend of SIRHAN. However, LECLAIR believes this 
oriental is related to the owner of Jung's Inn, a restaurant 
on Colorado Boulevard, Pasadena. The only other* possible 
friend of SIRHAN SIRHAN that LECLAIR could recall is a TIM 
MC INTIRE of Pasadena. MC INTIRE, LECLAIR believes, is a 
friend of the SIRHAN family and might have been in some way 
connected with the sponsorship of the SIRHAN family when they 
entered the United States. LECLAIR could not provide any other 
information regarding MC INTIRE.

The conversations between LECLAIR and SIRHAN SIRHAN 
were mainly concerned with school and girls, but from time to 
time they would discuss politics. During these political 
conversations, SIRHAN never exhibited anything but a reserved 
reasonable demeanor and LECLAIR could not recall SIRHAN ever 
losing his temper.
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LECLAIR has not seen or talked with SIRHAN SIEM 
since 1966., and he could not provide any information regarding 
SIRHAN’s activities since .that time.

- 130 -
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Mrs. RUTH HOLBERT, 702 East 121st Street, Los Angeles, 
California, furnished the following information:

On May 15, 1968, she purchased a 1962 Rambler, 
California license FOB 091, from Burton Motors, 31st and 
Figueroa Streets, Los Angeles, paying cash. She purchased 
this automobile for her private use and only under unusual 
circumstances does she lend the car to her husband, Mr. ADRIAN 
HOLBERT, who is the only other member of her family currently 
residing with her. She maintains the only set of keys for this 
car. Mrs. HOLBERT stated that on the night of June 4, 1968, 
she attended choir practice at the Triangular Church of 
Religious Science, 1938 South Western, Los Angeles, from approximately1 
8:00 PM to 9:30 PM. After choir practice was completed she 
immediately returned home and parked the car in front of her 
residence. At 6:30 AM, June 5> 1968, she left her house for 
work at the John Wesley County Hospital, 2826 South Hope 
Street, Los Angeles, and used her automobile for transportation 
thereto. At that time, Mrs. HOLBERT did not recall anything 
unusual about her automobile and she is of the opinion that 
it was parked in the same space she had left it the night before.

L JOHN M. CALLAGHAN/JMC/amb 8/2/68
by------------------------—---------------- ------------------------------------ ——Date dictated •----------------------------------

Mrs. HOLBERT emphatically denied that either she 
or her automobile were in the vicinity of the Ambassador Hotel 
on the night of June 4, 1968, and she could not provide any 
information regarding the assassination of Senator ROBERT F. 
KENNEDY.
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Mr. ADRIAN HOLBERT^702 East 121st Street^ Los Angeles^
CaliforniaA furnished the following, information:

On the night of June 4, 1968, he spent the evening 
at home watching television and recalls that he viewed the 
results of the California primary until approximately 1:30 AM, 
During this time, he dozed off intermittently^ but he does 
recall viewing the news regarding the shooting of Senator 
ROBERT F. KENNEDY.

Mr. HOLBERT stated that he did not leave the residence 
on the night of June 4, 1968, and he did not use his wife’s 
1962 Rambler for any purpose' whatsoever that night.
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MAX HERMAN, residing at 11629 Fulton Avenue, Apart­
ment 202, home telephone 733-5526, furnished, 
the following information:

Mr. BERMAN said he had previously given some infor­
mation concerning Senator ROBERT F. KENNEDY'S assassination to 
the Los Angeles Police Department (LAPD), Rampart Division. 
He said he and his wife were on vacation during May and June, 1968, 
visiting various parts of the world. On May 16, 1968, they 
were in Caesarea, Israel, which is located near the Jordanian 
border. On this day at about 12:00 noon, they, along with 
other tourists, made a stop at the Semadar Hotel for lunch. 
As he and his wife entered the hotel lobby they heard a man 
demand that they be quiet. This man was wearing earphones and 
stated that Senator KENNEDY was shot in Los Angeles. BERMAN 
said he asked the man where he got his information and the man 
replied, "the BBC". This man did not give any more information. 
BERMAN said he then went to the hotel restaurant and told the 
other tourists of the news. The next day he bought a local 
newspaper but could not find anything in it pertaining to 
Senator KENNEDY being shot. He and his wife continued on their 
trip and arrived back in Los Angeles on June 3, 1968. He said 
on June 4, 1968, while watching television, he learned that 
Senator ROBERT F. KENNEDY was shot at the Ambassador Hotel in 
Los Angeles, California. Sometime later, when he heard on 
television that the Police Department had found a book in the 
house of accused assassin, SIRHAN SIRHAN, pertaining to the 
date Senator KENNEDY had to be shot, he felt he should call 
the police.

Mr. BERMAN said he was interviewed by Detective 
BEDDING of the Rampart Division, LAPD, concerning his experience 
in Caesarea, Israel.

Mr. BERMAN said that his wife, ZELDA BERMAN, could 
furnish no further information other than he has already given.
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BICHARD PERCY WILLIAMS, ^050 Ursula, Apartment 2, 
Los Angeles, California, vias advised of the identity of the 
interviewing agent and that he was being contacted for 
an appointment to discuss his knowledge of the shooting 
of Senator ROBERT F„ KENNEDY.

WILLIAMS advised that he was at the Ambassador 
Hotel, Dos Angeles, California, on June ^-5j 1568, but 
he did not see Senator KENNEDY at any time.

He stated that he was unable to get into the 
room where the Senator spoke and he heard about the shooting 
while driving his automobile after leaving the hotel.

He stated that he has no information whatsoever- 
concerning the shooting of Senator KENNEDY.

7/31/68 Los Angeles, California 
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RICHARD JOHN FRICK, 205 North Armel, age 21
advised during-’the previous semester, he was working for 
"Students for KENNEDY" at the University of California at 
Santa Barbara. He advised as follows:

On June 4, 1968, he departed Santa Barbara, California,
arriving at Los Angeles about 10:00 p.m. and went to the 
Ambassador Hotel. He met a; friend and obtained a Press 
Pass so that he f.could go to .the Embassy Room, .but first 
he visited the-.’KENNEDY suite on the Fifth floor and talked 
briefly to Mrs*: KENNEDY there. Then he went downstairs with 
the KENNEDY party ,, and-as he entered the Embassy Room, he 
and his girl friend, VAIERIE SCHULTE, from Santa Barbara., 
were challenged by security guards. They would not let the 
girl into the room and also attempted to exclude several 
cameramen, but they finally let him through with the Press
Pass. During Senator KENNEDY’S speech, he stood about 
twenty feet in front of the platform, and as KENNEDY exited 
from the platform, he attempted to follow him but could not 
get very close because of the crowd and the number of newsmen 
who were pushing ahead of him. He did not see KENNEDY again 
until after the shooting.

He was about twenty or more feet behind the KENNEDY
party in the corridor, when he heard what he rhought 
were'either shots or the slamming of refrigerator doors in 
the kitchen. Next, he heard someone
shout to the effect that KENNEDY had been shot, and persons he 
believed to. be KENNEDY aides were screaming for people to 
get out. There was much shoving as the crowd surged forward/ 
and he could see cameramen with television lights focusing 
on somebody on the floor. There was complete confusion and 
someone hit him in the left ribs. He saw Mr. SCHRADE lying 
on the floor, and at this time there were about twenty-five 
or thirty persons in that area.

He worked his way close to the left wall and got
within a few feet of where the Senator was lying on the floor.
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A Negro doctor came in and began to administer to Mr. SCHRADE, 
and someone insisted that he look at the Senator. At this 
point he saw his girl friend, VALERIE SCHULTE, standing 
near IRA GOLDSTEIN, who was wounded. Shortly thereafter, 
someone placed partitions around the wounded Senator, and 
he could not see him again, but he stayed in this room for 
one hour, staying near his girl friend, VALERIE, who was 
very upset and who was sitting on the floor. She was 
recuperating because of a broken leg.

He did not see SIRHAN SIRHAN at all and was not 
a witness to the shooting.

The only other witness he knew in that room 
was NANCY WALLACE, nee Webber. She recently married JOHN 
WALLACE and at present is living in San Francisco where 
her husband attends the University of California at San 
Francisco, Dentistry School.
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Miss LINDA LOUISE ELLIOTT, Apartment 16, 6632 Abrego 
Road, Goleta, California, home address 301 Broadway, Alameda, 
California, advised that on the day of Senator ROBERT KENNEDY’S 
assasination she had gone to Los Angeles from Goleta with a 
group of thirty to forty KENNEDY student supporters and 
workers from the University of California at Santa Barbara, 
which she currently attends. The UCSB group took a suite in 
the Ambassador Hotel for the night because they did not want 
to drive back to Goleta the same night. At the time of 'the 
shooting Miss ELLIOTT was in the UCSB suite watching the 
victory celebration on television. She had no firsthand infor­
mation concerning the incident and did not leave the suite 
until thirty minutes later when she accompanied Miss KAREN 
WEISSMAN, a UCSB student, to‘the lobby so that WEISSMAN could 
telephone her parents in Van Nuys. She and WEISSMAN then drove 
to the WEISSMAN residence at 5926 Colbath, Van Nuys, where 
they spent the rest of the night. WEISSMAN would have no 
firsthand information about the shooting because she, too, 
was in the suite at the time, according to Miss ELLIOTT.

Another member of the UCSB group was in the 
Ambassador banquet room at the time of the shooting, was 
interviewed by the television media shortly after the shooting, 
and would have more firsthand information regarding it, 
according to Miss ELLIOTT. This person was Miss VALERIE 
SCHULTE, home address 466 South Clark, Beverly Hills. She is 
believed to be re-registered at UCSB this quarter and may be ' 
living on Del Playa Road, Goleta. Miss ELLIOTT believed 
that SCHULTE had already been interviewed by the FBI, however.

Miss ELLIOTT could not remember the number of the suite 
rented at the Ambassador, but stated that one ROGER ARBUCKLE of 
the UCSB KENNEDY group, had rented the suite. Neither he nor 
any other member of the UCSB group would have any firsthand 
information of the shooting, according to Miss ELLIOTT.

On 10/3/68 at. Goleta, California

by SA GORDON B. PT.AYMAN/fpd___ ^

.File # T.os Angelps 56-156^^

-Date dictated —10/4/68
This document contains neither recommendations nor conclusions of the FBI. It is the property of the FBI and is loaned to
your agency; it and its contents are not to be distributed outside your agency.
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FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION

Date _________________________

7/29/68

In connection with the assassination of Senator 
ROBERT F. KENNEDY;, the Los Angeles Police Department found 
several items in the car owned by SIRHAN BISHARA SIRHAN. One 
of these items was a Richfield Oil Company credit card receipt 
dated May 20, 1968 and bearing license number JWS 093 > which 
is the license number of the car belonging to SIRHAN.

On July 29> 1968, Mr. GLENDON AYERS, Manager of the 
Richfield Station at 14614 East Dalewood, Baldwin Park, where 
the above-described credit card receipt was issued, advised 
that inasmuch as both the hard and flimsy copies of the receipt 
were found in the car, this would indicate that it had been 
issued as a cash receipt at the request of the customer. He 
stated that the number 0377 which was found on the receipt would 
undoubtedly indicate a $3.77 purchase and that any other iden­
tifying data on the receipt would probably be the date, station 
number, and initial of the issuing employee.

Mr. AYERS was shown photographs of SIRHAN BISHARA 
SIRHAN and he advised that he did not recall this individual 
and is sure that he is not anyone who has been a regular or 
semi-regular customer at that station. He stated that the 
first time he ever saw the individual in the photograph was when 
he saw his picture on television following the assassination.

On 7/29/68 at Baldwin Park, California RnpIps Angeles 56-156 —

SA E. RHEAD RICHARDS, JR./yfs 
by----------------------------------

7/29/68
■Date dictated-------

This document contains neither recommendations nor conclusions of the FBI. It is the property of the FBI and is loaned to
your agency; it and its contents are not to be distributed outside your agency.



FD-3.02 (Rev. 4-15-64)

FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION

Date ______

7/29/68

In connection with the investigation of the assassina­
tion of Senator ROBERT F. KENNEDY, the Los Angeles Police 
Department found several items in the vehicle belonging to 
SIRHAN BISHARA SIRHAN, which was found parked near the Ambassador 
Hotel on the morning of June 5, 1968 shortly after the assassina­
tion took place. One of the items found in the vehicle was a 
Hollywood Park Race Track parking ticket Number 59600, red in 
color.

On July 29, 1968, Mr. ANTHONY TREEBOW, Operations 
Department, Hollywood Park Race Track., advised that he could 
not determine the exact date that the above-described parking 
ticket had been used. He stated that the different colors 
indicated several different days when this ticket might have 
been used and that the number could not be used to determine 
exactly the date of its use inasmuch as these numbers were 
often repeated after a cycle was completed.

Mr. TREEBOW advised that the dates on which red 
colored parking tickets were usedjnthe present racing season 
were as follows:

April 16, 1968 ■

April 24, 1968

May 2, 1968

May 10, 1968

May 18, 1968

May 28,' 1968 ’

He advised that it was Impossible for him to be 
any more specific concerning the possible dates of the parking 
-ti-eke-t-in question.------------------------------------------------------------------------------

On 7/2Q/68 »t. Inglewood, California File # T.os Angeles 56-156^
^—’

SA E. RHEAD RICHARDS, JR./yfs 7/29/68 '
by---------------------------------------------------------------------------------------- Date dictated-------------------------------

This document contains neither recommendations nor conclusions of the FBI. It is the property of the FBI and is loaned to
your agency; it and its contents are not to be distributed outside your agency.
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Mrs. MIRIAM NEVILLE DAVIS was interviewed at her place 
of employment} Child Care Center, 111 EasW^ruee.,. Compton,_____  
California. She advised that she resided at 825 West Elm 
Street, Compton, telephone No. 635-7820, and that she was 
born on September 10, 1921, at Bessemer, Alabama.

Mrs. DAVIS advised that on Sunday, June 2, 1968, she 
was at the Ambassador Hotel on Wilshire Boulevard in Los Angeles 
as a hostess for a reception in honor of Senator ROBERT F. 
KENNEDY sponsored by Assemblyman LEON RALPH. She stated that 
she arrived at the hotel at approximately 7:30 PM and that 
she and the rest of the individuals at the reception awaited 
the arrival of Senator KENNEDY in the Cocoanut Grove ballroom 
until approximately 9:00 PM, at which time Senator KENNEDY 
arrived. He spoke approximately for five minutes and then left, 
leaving the hotel by at least 9:30 PM.

Mrs. DAVIS advised that after Senator KENNEDY had 
left and the crowd had begun to disperse she and her daughter 
and husband went into the kitchen area on the same floor as 
the Cocoanut Grove ballroom looking for a place to get a drink 
of water. She stated that as they approached the kitchen they 
saw a man sitting on a bar inside the kitchen in dark pants and 
a T-shirt and she described him as a short, swarthy, bushy- 
haired individual. Mrs. DAVIS advised that she at first thought 
this man was a waiter and asked him where the water was and 
he replied that he did not know. By this she got the impression 
that he might not have been an employee of the hotel.

Mrs. DAVIS advised that after the assassination of 
Senator KENNEDY on June 4, 1968, when she saw the pictures,on 
the television and in the newspaper,of the man known as SIRHAN 
BISHARA SIRHAN, she immediately recognized him as the same man 
that she had seen in the kitchen. She stated that she was fairly 
certain that it was the same individual and if it was not that 
it was someone who certainly looked exactly like SIRHAN.

She advised that she did not attend the rally at the 
Ambassador Hotel on the night of the assassination and that she 
did not see the individual in the kitchen at any other time 
except when the picture appeared in the newspaper.

On 7/31/68 at Compton, California File # Los Angeles 56-156

SA E. RHEAD RICHARDS, JR./3'.mb 7/31/68

by-----------------------------------------------------------------------------------------Date dictated —---------------------------------
This document contains neither recommendations nor conclusions of the FBI. It is the property of the FBI and is loaned to
your agency; it and its contents are not to be distributed outside your agency.
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Date
9/17/68

Mrs. FRANCES EVANS, 11125 Hibbing, Cerritos, 
California, advised she attended an adult education class 
in Introduction to Philosophy from September, 1967; to 
January, 1968, at Fullerton Junior College. The instructor 
was KIM NAFFA. In addition to the class there discussion 
groups held at various places made up of interested individuals. 
NAFFA had many Arab friends that attended the were discussion 
that were not members of the class. They discussed current 
problems in the mid-East and their problems with the 
Zionists and the like.

Generally those in attendance at these discussion 
groups had the viewpoint that there is a revolution now in 
progress in the world and on the campuses, which they 
favored. In general these people, if not pro-communist, were 
at least one world advocates.

NAFFA did not appear as radical as some of the 
people present but supported the Arab viewpoint.

During November, 1967; at one of the discussion 
groups held at NAFFA’s home at 408 Barry Place, Placentia, 
California, after the group had concluded, three or four 
Jordanians stopped in from Pasadena. Some were studying 
at Pasadena City College. One of those from Pasadena spoke 
with quiet desperation about how his father’s land and home 
had been taken from them twice by the Zionists. He 
commented to the effect "to heck1 with Philosophy, if the 
communists would help them why not go with them.

She said that later on after Senator ROBERT 
KENNEDY was shot, she saw a photograph of SIRHAN SIRHAN on 
TV. She said that she is 99 per cent sure that this was the 
person she saw at NAFFA's who talked about how his fisher's land 
and home had been taken.

On 9/17/68 at Cerritos, California pne # Los AnSeles 56-156

1e 73^3
SA RICHARD J. NELSON/pjc n t t t j 9/17/68

-------- ------------------------------------------Date dictated-------------—____________ _
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FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION

Date 10/4/68

_ Mrs. FRANCES (ALFRED E. EVANS, 
JR.) EVANS, 11125 Hibbing Street, Cerritos, California,.
was recontacted and advised that the group discussions at the 
home of KIM NAFFA were actually by invitation and she could 
not recall anyone from her Philosophy class being there the 
night that she believed SIRHAN appeared. She said 
that she also did not believe bhat JOHN CANNON, Geography 
Department, California State, Fullerton, or TED VJARDIS were 
there as they usually left promptly when the discussion 
broke up. The group of Jordanians came in after the discussion 
actually broke up. EVANS noted that NAFFA's wife was Miss 
Jordan of several years ago and that it was generally 
recognized that NAFFA is known to probably all Jordanians 
in this area although it was possible NAFFA did not know 
SIRHAN. She also said that SIRHAN was not a member of her 
class nor a member of the discussion group; he just 
showed up with some other Arabs from Pasadena.

9/30/68 , Cerritos, California „Los Angeles 56-156

. SA RICHARD J.. KELSON/pjc _ , ..... 9/30/68by------------------------------1--------------------------------- Da.te dictated-------------------------------------
This document contains neithdt^fbcommendations nor conclusions of the FBI. It is the property of the FBI and is loaned to 
your agency; it and its contents are not to be distributed outside your agency.
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9/24/68
Date ____________________

STANLEY Me GRUBE., Administrator of Corona Community 
Hospital^ home address 245 East Mission Road., Corona^ 
California^, advised that he was not at the Ambassador Hotel 
on the night that Senator ROBERT KENNEDY was shot. He said 
he checked in the day after the shooting which was the day 
Senator KENNEDY died. He was at the Hotel only one night 
and attended a convention of the American College of 
Hospital Administrators. He was not at the Ambassador Hotel 
on the night of June 4 through 55 1968.

On

by

9/23/68 , Corona, California Los Angeles 56-15$
--------------------- ------------------------------------------------------------- File #_____________________ ______

SA LANFORD L, BLANTON/lel 9/23/68
-------------------------------- --------------------------------------------------Date dictated---------- ------------------------ -
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FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION 10/2/68

■ ■“ROBERT E, ERNST, 43604 North 22nd WeeOasM^asie^ 
California, phone 948~2955} was interviewed at the Antelope Valley 
Hospital, .1600 West Avenue J., Lancaster, where he is employed as 
the hospital ^administrator.

ERNST ’stated he was a guest at the Ambassador Hotel, Los 
Angeles, California, from about 6:00 p.m., June 4, 1968, to 9^00 a.m. 
June 6, 1968. He said he was there to attend a meeting of the 
American College of Hospital Administrators which was to be held at 
the hotel. ■

■ ERNST-stated he walked into the lobby of the hotel in the 
early part of the evening on June 4, but due to the large crowd of 
people he decided to return to his room. He said he therefore 
went to his room and watched the appearance of Senator ROBERT KENNEDY 
on television. -ERNST advised further that he does not know SIRHAN 
SIRHAN and does not recall ever seeing him until his picture ap­
peared in the news media.

ERNST said he did not attend any of the American College 
of Hospital Administrators’ meetings as he preferred to remain 
close to the television and keep abreast of Senator KENNEDY’S 
condition.

On —9/23/68-------at _j,aRg^e^5xSaiifepB^---------File # _Lo s -Angeles—56-156 "

by SA CORTIS H. HOLTAap Date dictated 9/27/68

This document contains neither recommendations nor conclusions of the FBI. It is the property of the FBI and is loaned to
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7/2/68
Date .________________________

Mrs. DELSIE GRESHAM, also known 
as Mrs. Clifford Daniel Gresham, was contacted at her employ­
ment at Mary’s Draperies at 1210 North Batavia., Orange, 
California.

She was advised that interviewing agent had Just 
interviewed her-husband at their residence, and she was asked 
if her husband had ever mentioned the possible assassination 
of Senator KENNEDY prior to the assassination.

Mrs. GRESHAM Replied that he had not and that it 
had not entered either her mind or his to the best of her 
knowledge.

When asked if-her husband had discussed the 
political campaign with anyone, she stated that she and 
her husband have made it a policy not to discuss politics 
or religion.

Mrs. GRESHAM was advised that an allegation had 
been made in which her husband had made statements concern­
ing the possible assassination of Senator KENNEDY prior to 
the assassination. She stated that the allegation must be 
false, but she has no idea of anyone who would be an enemy 
of her husband to make such allegations.

Qn 6/27/68 Orange, California
.File #

SA CLAUDE E, WILLIS/lhk 
by---------------------- -

7/2/68
•Date dictated-------------------
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9/20/68

Date _________________________

ANTHONY SHIH, a resident of 51 Lurline Street, 
San Francisco, California, -was located and interviewed at 
the University of California at Santa Barbara (UCSB). 
SHIH advised that at the present time he has no local 
residence, having just arrived at Santa Barbara, California. 
He stated that on the evening of June 5> 1963? when Senator 
ROBERT F. KENNEDY was assassinated at the Ambassador Hotel, 
Los Angeles, California, he was also in Los Angeles. SHIH 
stated that as a matter of fact he was en route to the 
Ambassador Hotel when several blocks from the hotel he heard 
the announcement on his automobile radio that Senator KENNEDY 
had been shot. SHIH stated that he did not know the accused 
assailant, SIRHAN BISHARA SIRHAN. SHIH stated he had no 
personal knowledge regarding the assassination of Senator 
ROBERT F. KENNEDY.

He advised that it was his understanding VALARIE 
SCHULTE, a student at UCSB, and NANCY WEBBER, who is now 
NANCY WALLACE, a former student at UCSB, were in or around 
the Embassy Room of the Ambasaador Hotel, Los Angeles, 
California, when Senator KENNEDY was assassinated.

9/16/68 . .Santa Barbara, California Los Angeles 56-156"

On-------------------------- at . .MV------------ ’-------------- ---- -------------- File #------------------------------------^=J^
SA ROBERT X. RYAN/eb 9/17/63

by---------------------------------------------------------------------------------------- Date dictated-----——_______________
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FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION

6/19/68
Date _________________________

On June 18, 1968, KATHY VEW, 1145 South Chapel
Avenup, Alhambra, was interviewed and furnished the following 
information:

VZNNE advised that she is a barmaid by profession 
and her last employment was the Red Jax Bar, 39 West Main 
Street, Alhambra, Further, that on a temporary basis for 
one or two nights she worked at the Golden Garter Bar, 
West Valley Boulevard, Alhambra.

During the course of interview, photographs of 
ROBERT RICHARD ANDRES'S were exhibited to VENNE. She stated, 
that she had never seen this individual. '

Photographs were also exhibited to VINNE of JAMES 
LLOYD WILSON. She stated that she likewise had never seen 
this individual and was certain that she had not been intro­
duced to him at the Golden Garter Bar.

Photographs of SIRHAN BISHARA SIRHAN were exhibited 
to KATHY VENNE and she advised that she had never seen this 
individual in person, but had seen his photograph in the 
newspapers numerous times since the death of Senator KENNEDY.

6/18/68 Alhambra, California Los Angeles 56-156
On-------------------------- at-----^gjl ---- :-----------------------------------File #

SA DOUGLAS RAY LUNDand
J. MARTELL BIRD/mjg 6/19/68

by----------------------------- -----------------------------------------------------------Date dictated--------------------------------------
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7/31/63 
Date _________________________

SAMUEL .TOLCH, 7041 Coldwater Canyon, North 
Hollywood (764^-7631) was interviewed at his place of 
employments Nardoni Bail Bonds, 943 North Vignes (624-7731)., 
and furnished the following information: -

In'May 1963, exact date unrecalled, he attended 
a gathering in support of Senator ROBERT F. KENNEDY at the 
Embassy Room of'the Ambassador Hotel, Los Angeles. According 
to TOLCH, this function was originally scheduled to include 
an appearance by Senator ROBERT F. KENNEDY, but featured 
Senator EDWARD KENNEDY when ROBERT KENNEDY was detained 
campaigning in San Francisco, California.

Shortly after arriving at the Embassy Room at 
approximately 9:30 p.m., TOLCH observed a dark- complexiohed ^white 
male individual standing near a hallway leading from the 
Embassy Room to the kitchen area, approximately 15 feet 
from the side of the stage. TOLCH further described this 
individual as being 25 - 30 years of age, approximately 
5’5"? 140 pounds, thin build, very curly dark hair, and 
wearing blue, jeans and a light colored pullover knit type 
shirt. Between 9:30 and approximately 11:30 p.m. when TOLCH 
left the hotel, he walked by the area near the kitchen hall 
three or four times and observed this individual standing 
in the same location. According to TOLCH, this individual 
appeared to be by himself. At no time did TOLCH observe 
this individual talk with anyone or circulate among the crowd,

TOLCH further advised that;following the shooting 
of Senator ROBERT F. KENNEDY and the publication of photographs 
of SIRHAN BISHARA SIRHAN in local newspapers, he observed a 
photograph of SIRHAN and immediately recognized it as very 
closely resembling the above described individual he observed 
at the Ambassador Hotel in May 1963.

TOLCH was shown additional photographs of SIRHAN, 
including a photograph taken June 5, 1963, by the Los Angeles 
Police Department, and, after viewing same, advised that he 
is certain in his own mind that the individual he observed is 
identical to the photographs of SIRHAN.

On

by

7/26/63 Los Angeles, California Los Angeles 56~156-M^-
:

SA RICHARD J. RAYSA/eb 7/31/63
--------------------------------------------------------------------------------- Date dictated-------------------------------------
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TOLCH indicated that he does not know of anyone 
else who observed the above described individual, noting 
that he went to the hotel by himself.
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FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION

WALTER JOACHIM was interviewed at his residence, 
apartnjent number 201, 2971 West 7th Street.nage said he has 
been employed as a baker in the kitchen at the Ambassador Aptel, 
Los Angeles, California, for about eight add one-half years'. 
He worked the 1:00 p.m. to 9:00 p.m. shift in the hotel kitchen 
during the afternoon-evening of June 4, 1968. After he finished 
his work shift, he went home and completed his plans to go on 
his vacation.

Mr. JOACHIM said he was not at the Ambassador Hotel 
at th? time that Senator ROBERT FRANCIS KENNEDY was- shot. He 
said he has no personal knowledge regarding the incident.

' Mr. JOACHIM said he has seen newspaper photographs
of SIRHAN SIRHAN. He said he has never seen this individual 
before and is positive he did not see him at the Ambassador 
Hotel on June 4, 1968. Mr. JOACHIM had no background 
information to furnish regarding SIRHAN SIRHAN.

Q 8/6/6^ Ips Angeles, California # Los Angeles 56-156-^/33/

SA JOHN R. MORRIS 
by-------------- ,------

8/6/6$
Date dictated-----------------
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CHERYL SHIED, residing at 16448 G^g^gia Avenue, ad-_____  
-As^d that her maiden name is Vheryl Moore. -She said she was 
recently married and she is residing with her husband at the 
residence of her parents.

Mrs. SHIED said she was a member of the Compton 
Junior College Headquarters of Kennedy for President. She 
said, that she was at the Ambassador Hotel in Los Angeles, 
California., during the evening of June 4-5, 1968.

Mrs. SHIED said she was not in the area where Senator 
ROBERT F. KENNEDY was shot. She said she has no personal knowl­
edge concerning the incident.

She said she has seen newspaper photographs of SIRHAN 
SIRHAN and does not recall ever having seen him before. She 
said she was sure she did not see him at the Ambassador Hotel 
on the night of June 4-5, 1963. She said that she had no inform 
mation concerning the background of SIRHAN SIRHAN.

0n 8/2/68 at Paramount, California_____ File # -kps Angeles 16-156^./^2

SA JOHN F. MORRIS Olfrj J 8/5/68
by________________________ ' ______________________ Date dictated--------- ---------------------------
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Date ___ Z/__'/68____________

MARGARET SCOTT, .14341 Hapood, telephonically 
advised that she was formerly employed at the Lucky 
Discount Store, .488 East Villa Street, Pasadena, California, 
in the Jewelry Department. She explained that the Jewelry 
Department also had a film processing service and that 
SIBHM STRHAN was a .steady customer. She stated that he 
spent an average of $10.00 to $12.00 a week on films and 
processing and owned a very expensive camera.

Mrs.. SCOTT stated that SIRHAN SIRHAN was particularly 
noticed.by-her and some of the other employees of the 
Jewelry Department, because of his personality. She stated 
that he would be very indignant if his films were not ready 
or if there was any problem with the way they were processed. 
She continued that they had a part-time employee at the 
Jewelry Department named SERGE ETIENNE who was a student at 
Pasadena City College. She stated that SIRHAN SIRHAN was 
friendly with SERGE, and when he came in for his films, he 
would talk with SERGE. She stated that she did not know 
where SERGE resided but assumed he lived locally in the 
Pasadena area.

Mrs. SCOTT stated that she was furnishing this 
information to the FBI because she felt there was a 
possibility that some of SIRHAN’s film may still be at the 
store and had not been picked up by him.

On 7/18/68 z ffhittier, California Fiie#^os Anseles 56-156-^y^

. SA THOMAS J^BRIDGES/eb t , 7/19/68
by-----------------------------------------------------------------------------------------Date dictated--------- ——if------------------
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7/2/63
Date ___________________ :_____

CLIFFORD DANIEL GRESHAM was 
contacted at his residence at 1319 East Baldwinf Orange, 
California.

GRESHAM was advised that he was being contacted 
in connection with the assassination of Senator ROBERT F, 
KENNEDY and for any information he might have in this regard.

GRESHAM stated that he felt it was too bad about 
Mr. KENNEDY and explained that he and his wife., DELSIE GRESHAM, 
had voted for Mr. KENNEDY in the primary election on June 4, 
1963, and they thought very highly of him. He stated they 
both have been registered Democrats for many years.

When asked if he, GRESHAM, had spoken with anyone 
regarding Senator KENNEDY., he stated that he had not, except 
to discuss the matter with his wife. He stated that he 
and his wife had heard several of his speeches and had liked 
them very well. He stated that he had made no particular 
note of KENNEDY’S remark that the United States should 
support Israel and he had not thought that it would make 
the Arabs irked at him. GRESHAM further stated that he 
had never considered possible assassination of Senator 
KENNEDY prior to the actual assassination. He stated that 
he was home on Tuesday, June 4, 1963, and heard the news 
of the assassination on television on the morning ’of the day 
of the:assassination?..

GRESHAM stated that on Wednesday, June 5> 19^3, 
he had to go to the State Unemployment Office on Bristol 
Avenue in Santa Ana in order to pick up his check. He 
explained that he had had a back injury in connection with 
his job and has not been able to work for a couple of years.

Los Angeles 56^156-^

File #________________

7/2/68

6/27/63 Orange, California
On at _______________

SA CLAUDEE; WIILIS/lhk

by----------------------------------------------------------------------------------------Date dictated----------------------------------- --
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GRESHAM stated that no one had ever mentioned 
possible assassination of KENNEDY .to him prior to the 
assassination itself.

GRESHAM catagorically denied making any anti- 
KENNEDY statements at any time to anyone and stated that 
he definitely did not talk to anyone about the possible 
assassination of Mr. KENNEDY.

GRESHAM stated that he belongs to Local 532 of 
the Plumbers and Steamfitters Union in Santa Ana, and he 
did not make any political statements there. He stated that 
he was at a loss to understand, how someone could allege that 
he would make anti-KENNEDY statements when he was. actually 
a supporter of Mr. KENNEDY. He tried to think of people 
whom he had seen during the month of June, and he indicated 
he had seen his stepdaughter and her husband, his stepson, 
his stepson’s wife’s mother, some real estate man who had 
visited his home. He had received some phone calls in 
connection with his house, which is for sale; but he did 
not discuss politics with any of these people.

He stated that he does recall that a young man, 
whose name is unknown to him, came to his house about three 
weeks ago and asked him about the house, which was for sale, 
and also inquired of him if he could help the man with some 
work in Pomona, California. He talked to this man about an 
hour and then about a week later 
the man came and wanted to know if he had changed his mind 
about working, and he was there about only 15 minutes. No 
mention of politics or the assassination was made at the 
times of their conversations. They primarily talked about 
the house and about their respective careers in the U. S. 
Army. He stated he could not remember the man’s name and 
did not think he had written it down. He stated he had 
not heard from the man since that time.

GRESHAM described the man as follows:

Sex
Race

Male 
White
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Age About 22 - 23 years
Height About 5’9i"
Weight About 180 pounds
Hair Brovin
Marital Status Married
Children One
Occupation Self-employed as a cleanup

man

GRESHAM stated he had resided at that residence 
since 1963, and between i960 and 1963 he had resided on 
Patavia Street in Orange. He came to California in 1964 
from Charleston, West Virginia, where he had lived since 
childhood. He stated he was a widower whose wife had 
died 34 years ago, and he had re-married several years ago 
GRESHAM is described as follows:

Name CLIFFORD DANIEL GRESHAM
Sex Male
Race White
Birth Data October 9? 1906,

West Virginia
Eyes Brown
Hair Grey
Height 5’3
Weight 180 pounds
Build Medium
Discharge Honorably discharged from

U. S. Army, 1942-1945
Social Security
Number
Father WHEELER JOHN GRESHAM

Charleston, West Virginia
Mother BESSIE JANE LYNCH GRESHAM

West Virginia
Political
Affiliation Democrat all his life

GRESHAM stated that he is willing to take a lie 
detector test concerning the allegation that he had made 
statements against Senator KENNEDY and about the possible 
assassination,before and after the actual assassination.
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JAY KUDE, J, Ko Investigations., 
190 North Orange, Orange., California’, phone 639-1961) advised 
that JOHN FRANCIS MC CARTHY had been employed as an investigator 
by his company for about 45 days.

He stated that after the assassination of Senator 
ROBERT F. KENNEDY., MC CARTHY had related conversations, 
which MC CARTHY stated he had had with CLIFFORD DANIEL 
GRESHAM of Orange, California. He recalled that MC CARTHY 
had said that GRESHAM had made derogatory remarks about 
Senator KENNEDY and had called him a "bastard" and had 
stated that if KENNEDY were to be elected, he may be shot. 
He further stated something to the effect, "I will tell you 
why --- because of his stand with the Arabs and the Jews,
because he wants to ship arms to the Jews."

After hearing the allegation., KUDE stated that 
on about June 13, 1968, he reported this information to 
Officer BOB GRAY, who is an aideto Chief THOMAS REDDIN of 
the Los Angeles Police Department (LAPD). He explained 
that GRESHAM is a high school friend of his and after he 
reported it to GRAY, GRAY said that he would turn the' 
information over to the LAPD Task Force handling the 
assassination investigation. KUDE further stated that 
later an Officer THOMPSON of the LAPD called him and 
obtained the information from him.

When KUDE was asked concerning the reliability 
of MC CARTHY., KUDE stated that he had a high opinion of 
his reliability. He stated that his work was satisfactory, 
to a certain extent, but he was not experienced, and he had 
made some errors of judgment on some occasions. He stated 
that he had not indicated to MC CARTHY that he would possibly 
be terminated prior to the time that Senator KENNEDY was 
assassinated. He stated he could think- of no reason 
why MC CARTHY would make up a story about alleged statements 
by CLIFFORD DANIEL GRESHAM.
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He stated that as far as GRESHAM is concerned, 
he does not feel he is reliable, because, in connection with 
a compensation case, GRESHAM was given a permanent back 
brace which he was supposed to wear permanently,, 
has movies of GRESHAM cutting his lawn without wearing it.

When advised that GRESHAM had denied the allegations 
made by MC CARTHY and that GRESHAM is a registered Democrat, 
who stated he had voted for Senator KENNEDY in the primary 
elections, which information was corroborated independently 
by his wife, KUDE stated that GRESHAM could have been a 
"sleeper" and could have registered as a Democrat for a 
cover if the Assassination was a conspiracy.

KUDE pointed out that both GRESHAM and SIRHAN 
had had industrial injuries and that apparently SIRHAN 
SIRHAN had had an injury in connection with horse training 
for REX ELLSWORTH. He stated that he would like to know 
if there were any connections between the legal representation 
on the part of SIRHAN and that of GRESHAM,which might possibly 
connect them in some way. KUDE pointed out that GRESHAM1 s 
attorney is HOWARD GEBLER of the firm Rose, Klein, and Marius, 
with headquarters in Los Angeles, California.
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JOHN FRANCIS MC CARTHY was 
contacted at Mac Arthur Boulevard and Campus Drive in 
Costa Mesa, after having made an appointment . 
telephonically on the evening of June 25., 1963.

He was advised that he was being contacted in 
connection with information regarding the assassination of 
Senator ROBERT F. KENNEDY which he reportedly had in his 
possession.

MC CARTHY explained that he had been working for 
J.K.I nvestigations, 190 North Orange, Orange, California, 
as an investigator in June 1968, but he is no longer employed 
there because of a reduction in force. In connection with a 
case.to which he was assigned, he had to contact CLIFFORD 
DANIEL GRESHAM, 1319 East Baldwin, Orange, California, in 
connection with a compensation case. GRESHAM had had an 
alleged injury and was receiving compensation, and he, 
MC CARTHY, was attempting to ascertain if GRESHAM was 
seriously injured. He stated he contacted GRESHAM at his 
residence, which was for sale, and in the .course of their 
conversation, he asked MC CARTHY if he would be able to help 
him in doing some work cleaning up some property. GRESHAM 
indicated that he could, not. The first contact with GRESHAM 
was on May 29., 1968, at which time they talked about the 
coming election, and the subject of Senator KENNEDY came up. 
MC CARTHY alleged that GRESHAM stated, “KENNEDY, that bastard, 
I wouldn’t vote for him.’1 He further stated something to the 
effect that if KENNEDY were to be elected President, he would 
probably be shot like his brother, and he added, "You know why, 
because of his support of Israel. He wanted to send arms to 
the damn Jews."

MC CARTHY stated that he recontacted GRESHAM on 
June 3, 1968, and tried to make an appointment with him on 
Wednesday, June 5, 1968, but he stated that he had a very 
important engagement and would not be able to make it on that 
date. MC CARTHY explained that it was in the early morning 
hours of that day that Senator KENNEDY had been shot, and
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after thinking about his statement, he wondered why GRESHAM 
would not be able to meet him. He further stated that after 
hearing a broadcast concerning SIRHAN SIRHAN1s diary which 
had mentioned the name GOLDBERG, he recalled that GRESHAM 
had also mentioned the name GOLDBERG, but he could not recall . 
in what connection.

MC CARTHY stated that he told his boss, JAY KUDE, 
about the conversation, and KUDE indicated he had a friend 
who was an assistant to Chief THOMAS J. REDDIN of the 
Los Angeles Police Department, and he, KUDE, would think it 
over, and if it looked like it was important, he would tell 
this man at the Los Angeles Police Department.

MC CARTHY explained that on June 9., 1968, he and 
GRESHAM had about a two hour conversation at GRESHAM’S 
house, and GRESHAM stated he had been thinking a lot about 
the assassination, and it was bad. He further stated that 
it might happen again, and a good place would be Chicago, 
the city of violence. GRESHAM stated that he heard later 
that someone had been murdered in Chicago, and he wondered 
about GRESHAM’s statements. MC CARTHY said that there is 
always TED KENNEDY who is left, and GRESHAM stated that he 
will probably "get it too." MC CARTHY stated that the man 
had not been drinking, because he does not drink, and he made 
no mention of Jordanians and indicated no connection with any 
Jordanians.

MC CARTHY said that he is not sure whether his boss 
actually told the man at the Los. Angeles Police Department 
about the above information..

MC CARTHY described GRESHAM as about 61, white 
male, about 5’10", 165 pounds, medium build, brown-gray 
hair, hazel eyes, gold rimmed glasses, married, unemployed.
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Mrs. JOHN FRANCIS MC CARTHY 
was contacted at her residence at 1810 Grove Avenue, 
Apartment C, Orange, California, phone 637-1659, in an 
attempt to locate her husband. She was advised that her 
husband was reported to have made some statements concerning 
the assassination of Senator ROBERT F. KENNEDY.

Mrs. MG CARTHY stated that she is thoroughly 
confused over the whole situation. She stated she was not 
sure of the facts., but she recalled that her husband had 
mentioned that he had met a manjin a car she thought, who 
stated that if KENNEDY were to become President, or even 
before that, he would be killed. She further stated that her 
husband seemed very nervous after he heard an announcement^ 
over the radio after the assassination^in connection with 
a reported diary which had been found. It belonged to 
SIRHAN SIRHAN and mentioned a particular name which her 
husband thought might have some connection with the 
conversation he heard. He said he was surprised to meet 
this man., but the man said he had a very important engagement 
on the day after KENNEDY was killed so that he could not do 
what her husband had asked him to do.

Mrs. MC CARTHY explained that her husband had 
mentioned this information to his employer{at J.K.I. investigations, 
and his employer had indicated he would contact a lawyer and 
tell him what the circumstanes were, and if he thought it was 
of importance, the lawyer could call JOHN MC CARTHY and then 
JOHN could tell the FBI about it. She explained that she 
knew that the FBI would get a great number of calls regarding 
the assassination, and since they were not sure the incident 
had any connection with the assassination., they did not want 
to bother the FBI unless it looked as if it would be very 
important.

Mrs. MC CARTHY said that JOHN had mentioned something 
about this information to his brother-in-law, RONALD L. ARCHER.,

On 6/25/6831. Orange, California File # Los Angeles 5^-156

by--------&MIAU^^-WlILPS7Zeb---------------- Date dictated------------7/2/63______

This document contains neither recommendations nor conclusions of the FBI. It is the property of the FBI and is loaned to
your agency; it and its contents are not to be distributed outside your agency.



LA 56-156

who told him he thought he should report this information to 
the FBI. They tried to explain to the brother-in-law that 
it was being handled, but he, ARCHER, insisted on calling the 
FBI.

Mrs. MC CARTHY stated she did not know where her 
husband was currently working, because he had just started 
a new job, but he could be contacted telephonically that 
evening for an appointment.



Date 9/30/58

JAMES W. MUNDELL, 555 North Rossmore, Los Angeles, 
California, telephone number 466-9489, advised that he was a 
former Roman Catholic priest but stated he no longer is connected 
with the church in an official capacity.

He said he had been a schoolmate of STEVEN SMITH, 
brother-in-law of ROBERT KENNEDY, and through this association 
had become acquainted with several members of the KENNEDY family. 
In this connection, he said he became closely acquainted with 
ETHEL KENNEDY and that he has been a close friend for about the 
past ten years.

Mr. MUNDELL stated that on June 4-5, 1968, he had been 
at the Ambassador Hotel in Los Angeles and had engaged in 
personal conversation with Senator ROBERT KENNEDY prior to 
KENNEDY'S scheduled speech. He said he had preceded ROBERT 
KENNEDY to the ballroom at the hotel and had Joined two or three 
other campaign workers in clearing a path in order that KENNEDY 
could get through to the speaker's stand. He stated this had 
been on the left side of the speaker’s stand and that KENNEDY had 
surprised them all by making his entry into the room from the 
opposite side. He related he had been rather removed from the 
scene and did not actually observe the shooting of KENNEDY.

He stated, however, that following the shooting and 
while KENNEDY was still on the floor at the hotel he joined 
ETHEL KENNEDY by the side of her husband to assist in any way 
possible.

He said that when KENNEDY was removed from the hotel 
to take him to the hospital, he jumped into a taxicab with about 
three other unknown people and followed the ambulance and police 
cars to the Central Receiving Hospital in Los Angeles. In the 
police car immediately preceding him to the hospital was STEPHEN 
SMITH.
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Upon arrival at the hospital, he said there was great 
confusion and that he had difficulty in gaining entry into the 
hospital due to the fact he was in civilian clothes and was not 
known to the police. He said STEPHEN SMITH saw his difficulty 
and that through SMITH he gained access to the hospital.

He said he joined the family in the operating room 
and after staying there for a short time, removed himself to the 
corridor. While waiting in the hall, ETHEL KENNEDY came from 
the operating room and handed to him a rather large bundle. He 
said that nothing was said as to what the bundle contained but 
he said that he knew for some reason that it contained ROBERT 
KENNEDY’S clothes.

Following this, he left the hospital and was beckoned 
by someone in the KENNEDY family, exactly whom he could not 
recall, to join the family in the ambulance- which was to take 
KENNEDY to the Good Samaritan Hospital. He said that it was 
very crowded and he thereupon hopped out of the ambulance. He 
said that at this point ETHEL KENNEDY motioned for him to return 
but he did not.

He said he drove to the Good Samaritan Hospital in a 
car with TED SORENSON and upon arrival at the hospital, he 
rejoined the family in the operating room. While in the operating 
room, he turned over the bundle of clothes to some police officer 
on duty.

MUNDELL advised that the above constitutes his activities 
during the period following the .shooting of Senator ROBERT KENNEDY.

He added that he had been a member of the KENNEDY party 
in an unofficial capacity through his personal friendship with 
the family.
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Mrs. MARGARET E. LOJESKI, neg Stice, 
Apartment 224, 20711 Vanowen Street, advised that she 
attended Pasadena City College from the Fall of 1964 
until the Spring of 1966. She advised that during her 
first two semesters, her girl friend, JANET NEILSON, now 
Mrs. JANET LOJESKI, married to her husband's brother, was 
in a Biology class with SIRHAN SIRHAN. Mrs. LOJESKI 
advised that she had a couple of hours of free study period 
at the same time as SIRHAN SIRHAN and that they used to 
sit and talk together. She advised that they became 
fairly well acquainted in this capacity. She advised that 
the last time she saw SIRHAN was when she accidently met 
him at the Colorado Theatre in Pasadena about one year ago.

She advised that she was quite shocked when she 
heard SIRHAN's name mentioned in connection with the 
investigation in the assassination of Senator ROBERTT, KENNEDY. 
She advised that she recalls him as a rather kind, nice 
person. She advised that he apparently was very proud of 
his Jordanian background and made some attempt to teach 
her the Jordanian language.

She advised that she does recall one argument 
that SIRHAN got into with a foreign exchange student at 
Pasadena City College. She does not recall the student's 
name but believes that he was either Jewish or from the 
country of Israel. She stated that she could not recall 
the nature of the argument, except that it was political, 
and SIRHAN got quite mad and stormed out of the room. He 
later told her that the foreign exchange student had a high 
opinion of himself and thought he was"so good",

She recalled that the only times she saw SIRHAN 
get"riled up" were over political matters affecting the 
mid-East. She could not recall any specific issues, however.

Mrs. LOJESKI advised that SIRHAN did have a 
friend by the name of SAUL (LNU) who was of French and
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Spanish descent and who was also a student at Pasadena 
City College in 1964, She advised that SAUL lived south 
of Arcadia on Duarte Street and worked as a parking lot 
attendant and usher at the Crown Theatre in Pasadena.

Mrs. LOJESKI advised that she never heard SIRHAN 
make any inflamatory statements or give any indications 
that he harbored any ideas of assassination. She advised 
that he always seemed to have money. She recalls that he 
did not say too much about his family but does recall him 
mentioning a brother., JOE, who was a musician. She never 
recalls him mentioning his mother but does recall him 
saying that his father was in Jordan.
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Hr. HAFEZ ARAFAT (881p-8575) 661p. Glade Avenue,
Canoga Park, California, employed by Custom Components Switches, 
21111 Plummer, Chatsworth, California was interviewed at the 
Canoga Park Resident Agency. Mr. ARAFAT
stated that he is a friend of MARWAM MOHAMMED SABHA and has been 
told he resembles SIRHAH. ARAFAT advised that he has never met 
SIRHAR BISHARA STREAM and knows nothing about him, other than what 
he has read and heard through the news media.

ARAFAT stated that he came to the United Stat es from 
Jordan in I960 and attended the University of Washington at 
Seattle until March, 1965. He returned home to Jordan for a 
visit and came back to the United States in February, 1966. 
He married his wife in Los Angeles and has lived in this area 
since, with the exception of six months, April to August, 196? 
when he went back to the University of Washington to finish his 
studies and obtain his degree.
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Miss VALERIE SCHULTE, interviewed at her temporary-
residence Apartment 3, 6587 Del Playa, furnished the following 
information:

She was, during the past year a student, at University
of California, Santa Barbara (UCSB). During this past spring, 
she was Headquarters Manager of the Kennedy for President Head­
quarters in Isla Vista which is adjacent to the UCSB campus.

On the night of June 4, 1968, she, and others on the
staff, worked at the headquarters until about 8:00 P.M. and then 
went to Los Angeles to join in the festivities at the Ambassador 
Hotel where Senator KENNEDY had his headquarters on the fifth 
floor. They arrived at the hotel at approximately 10:00 P.M. and 
went to their rooms on the third floor of the hotel. After 
partying awhile, a couple of the girls in the group went to the 
fifth floor to the KENNEDY headquarters and when they came down, 
they heard that Senator KENNEDY was going to leave his room and' 
go to the ballroom on the first floor.

She, and several others, decided to go to the fifth 
floor where they could get a look at Senator KENNEDY. They took 
the elevator and when they arrived at the fifth floor and the 
doors opened, a rush of reporters into the elevator kept them 
from getting off. The reporters said that Senator KENNEDY had 
gone down to the main floor so they stayed on the elevator and 
went to the first floor. They then learned that Senator KENNEDY 
had gone into the Embassy Room at the hotel to greet the crowd. 
On the elevator she met DICK FRICK another member of the Isla 
Vista group of workers. FRICK had a press pass and he went into 
the Embassy Room with the press. She was not allowed in the room 
as she did not have a pass.

Miss SCHULTE stated that she was on crutches from a
recent leg operation and did not want to get into the press of 
the crowd as she had very poor balance and she was afraid of 
getting Lmocked down and crushed. At the door of the Embassy 
Room she saw State Senator BEXLEHSON and his wife. She recognized
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them as she had met them before. They also could not get in 
the Embassy Room, however, the security guard on the door told 
them of another way into the room. This way was through the 
back way and through a pantr^ apparently somewhere near the 
kitchen. She asked BEILENSON if she could'tag along?’with him 
and his wife.

She followed BEILENSON into the pantry and through a 
door into the Embassy Room,which put them into the room about 
four to five feet from the stage. There was a tremendous crowd 
in the room and after listening to Senator KENNEDY speak she 
decided that she should get out of the way before he left and 
the crowd knocked her down. She then left the room and took a 
position where she thought she would be able to see Mr. KENNEDY 
and still be out. of the middle of the crowd. She felt that he 
would leave .from bhe front of the stage and pass through two 
lines of volunteer workers who appeared .to be forming a passage- - 
way for him.

She left the room and went into one of the small rooms 
just off the stage entrance. In a few moments she saw Mr. KENNEDY 
about three to four feet from her. H.e apparentlyhad left the stage 
by a different route than had been planned. Mr. KENNEDY was 
leaving the Embassy Room via the back way, which was the way she 
came into the room.

While Mr. KENNEDY was leaving the room, he was talking 
and shaking hands and she 'tagged along*in the crowd behind. She 
was about four to five feet from Mr. KENNEDY when she saw him . 
turn to either greet or shake hands with a group of kitchen 
workers who were lined against the wall of the corridor. At 
almost the same time she saw a gun in the hands of a man who 
seemed to be reaching toward Mr. KENNEDY and pointing the gun at 
him. She noted that it was a small gun, black in color, and 
with a very short barrel. She thought at first it was a toy and 
then she heard what she later learned were shots. She still 
did not realize what was happening. She saw the gun and the man 
holding it and he seemed to keep shooting and shooting. She was 
not sure how many shots she heard but felt there must have been 
at least six. She then realized there was shooting and felt that 
someone was going to shoot everyone in the room. It appeared to




